

#048

海關舉辦「東盟及中國香港AEO專家交流會及論壇」

AEO Expert Mission and Symposium for ASEAN and Hong Kong, China





香港海關於本年11月29至30日舉行「東盟及中國香港AEO專家交流會及論壇」。首日的「AEO專家交流 會」有約50名來自東盟成員國、內地、香港和澳門海關組織的AEO專家出席。次日的「AEO論壇」亦有約 200名來自東盟成員國、內地、香港及澳門的海關組織、政府官員,以及商界和商會的代表出席參加。論壇 邀請了商務及經濟發展局局長丘應樺作主禮嘉賓,並連同海關關長何珮珊及其他主禮嘉賓主持開幕儀式。

為期兩天的AEO專家交流會及論壇取得了豐碩的成果,香港海關分別與柬埔寨海關及菲律賓海關簽署AEO互 認安排行動計劃,為隨後落實互認安排邁出了重要一步。國家海關總署、香港海關和澳門海關的代表,亦簽 署了《深化粤港澳大灣區AEO合作的備忘錄》,進一步促進AEO計劃於大灣區內發展。

Hong Kong Customs held "AEO Expert Mission and Symposium for ASEAN and Hong Kong, China" from 29 to 30 November 2023. About 50 AEO experts from Customs administrations of ASEAN Member States, Mainland China, Hong Kong and Macao took part in the AEO Expert Mission on the first day. Around 200 representatives from ASEAN Member States, government officials, business sector, trade associations, and Mainland China and Macao counterparts took part in the Symposium on the second day. An opening ceremony of the Symposium was officiated by the Principal Guests of Honour, the Secretary for Commerce and Economic Development, Mr Algernon Yau, the Commissioner of Customs and Excise, Ms Louise Ho and other Principal Guests.

The two-day AEO Expert Mission and Symposium has yielded fruitful results. Hong Kong Customs concluded the Action Plans for AEO Mutual Recognition Arrangement (MRA) with Customs administrations of Cambodia and the Philippines, marking a significant step towards the conclusion of MRAs in the near future. The Memorandum of Understanding (MoU) on Enhancing AEO Co-operation in the Greater Bay Area among Mainland, Hong Kong and Macao Customs was also signed by representatives from the General Administration of Customs of the People's Republic of China, Hong Kong Customs and Macao Customs Service, to further strengthen the cooperation of the three administrations in implementing the AEO Programme in the Greater Bay Area.

